

LE PORTRAIT DE DORIAN GRAY
« THE PICTURE OF DORIAN GRAY »
(Oscar Wilde)

Writing Exercises :

- 1 . Que pensez-vous du vœu de Dorian Gray?
What do you think about Dorian's wish?
- 2 . Quels sont les critiques de la société d'Oscar Wilde ? Sont-elles valable à notre époque?
What were Oscar Wilde's opinions of his society ? Are they still relevant today?
- 3 . Pour quelle raison Dorian Gray décide de détruire son portrait?
Why does Dorian decide to destroy the painting?
- 4 . « Dire qu'un livre est moral ou immoral n'a aucun sens. Un livre est bien ou mal écrit – c'est tout ». Qu'en pensez-vous?
« There is no such thing as a moral or an immoral book. Books are well written, or bad written - that is all » What do you think of this comment ?
- 5 . Approfondissez le parallèle entre l'histoire de Dorian et la légende de Faust . Dorian aurait il fais un pact avec le diable ?
Discuss the parallels between Dorian's story and the Faust legend. Does Dorian make a pact with the devil ?
- 6 . Parlez nous du personnage de Lord Henry et son impact sur Dorian .
Discuss the caracter of Lord Henry and his impact on Dorian
- 7 . Avez-vous aimé ce roman ?
Did you like the book ?
- 8 . Dorian rationalise les accusations de Basil, en disant que tout individu est responsable pour ces bonnes ou mauvaises actions. Y croyez-vous ? Dorian est-il responsable de sa propre perte, ou est-ce Lord Henry ?

Dorian rationalizes Basil's accusations, saying that every individual is responsable for his or her own actions, and therefore his or her own downfall. Do you believe this? Likewise, is Dorian responsible for his own ruination, or is Lord Henry ?